
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 16. august 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 144

Vil ministeren, i lyset af at den tidligere justitsminister Søren Pape Poulsen (KF) under et

samråd i 2018 oplyste, at Rigspolitiet ikke gjorde brug af ansigtsgenkendelsesteknologi,

at man ikke havde den fornødne underliggende software samt at Folketinget skulle ind-

drages inden ansigtsgenkendelsesteknologi eventuelt skulle tages i brug, forholde sig til

følgende, idet der henvises til artiklen i Berlingske af 3. august 2019: ”Politiet ville koble

tusinder af danskeres billeder til omstridt teknologi: »Potentielt er det jo et fantastisk hjæl-

pemiddel«”:

– Vil ministeren redegøre for, i hvilken udstrækning Rigspolitiet har eksperimenteret

med ansigtsgenkendelsesteknologi?

– Vil ministeren redegøre for, hvorvidt Rigspolitiet har den fornødne underliggende soft-

ware til at bruge ansigtsgenkendelse?

– Vil ministeren redegøre for, hvad regeringen mener om brug af ansigtsgenkendelses-

teknologi og hvorvidt ministeren vurderer, at det er nødvendigt at inddrage Folketinget

inden teknologien tages i brug?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lisbeth Bech Poulsen (SF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Lisbeth.Poulsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Preben Bang Henriksen

formand
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